
______________________________________________________Informator____________ 

__________________________________________________________Opština Prijedor___ 

        OPŠTINA   PRIJEDOR 
               ADMINISTRATIVNA SLUŽBA  
                     OPŠTINE PRIJEDOR 
_________________________________________ 

                                  

   INFORMATOR 
 
Izdanje za juni    2008.godine 

 
Usvojena Strategija razvoja opštine 
 
Odbornici Skupštine opštine Prijedor 
usvojili su 5.6.2008.  Strategiju razvoja 
opštine Prijedor koja za period od 2008-
2013. predviđa realizaciju 111 projekata 
čija je ukupna  planirana vrijednost 1,2 
milijarde KM. 
    „Smatram da  je ovo  ključan strateški  
dokument  i polazna osnova i za sve  
buduće investitore  koji žele investirati u 
našu opštinu  . Naša strategija je rađena sa 
osloncem na vlastite snage i u njoj su 
pretočene   ideje , projekti  i programi  
domaćih institucija uz postojeće ljudske i 
prirodne resurse“ kazao je   načelnik 
opštine Prijedor Marko Pavić. 
     On je potvrdio da je za predviđenih 111  
programa   predviđeno  učešće opštine  od 
oko 129 miliona KM ili 9,2 odsto 
budžetskih sredstava.        
      „Strategijom razvoja  postavljena su  
četiri strateška cilja  od kojih su najveća 
ulaganja predviđana  u projekte 
infrastrukture i gdje  opština učestvuje sa 
svega pet odsto budžetskih sredstava“ 
kazao je Pavić i dodao da je za razvoj 
privrede, malih i srednjih preduzeća i  
preduzetništvu kao strateškog cilja 
previđeno učešće opštine  sa  20 odsto 
budžetskih sredstava,  poljoprivrede  50 
odsto i socijalnog zbrinjavanja   sa 25 
odsto sredstava. 
         „Strategija je snimila postojeće  
stanje i uočila ključne probleme opštine,te 
definisala strateške ciljeve,programe i 
projekte „ kazao je profesor Ekonomskog 
fakulteta u Banja Luci Zdravko Todorović, 
dodajući da se radi o  živom  dokument u 

koji se može mijenjati u svim fazama 
realizacije projekata u praksi. 
         U izradi Strategije opštine 
učestvovalo je preko 300 stručnih lica, 
rađena  je po metodologiji Svjetske banke, 
a pored ulaganja sredstava iz budžeta 
opštine Prijedor, planirana su i sredstva iz 
predpristunih fondova EU, fondova iz  
prekogranične saradnje,   sredstva koja će 
se obezbijediti putem privatno-javnog 
partnerstva i davanjem koncesija, kao i 
sredstva iz razvojnih programa Vlada RS i 
Savjeta ministara BiH. 
 
11.6.2008. 
Održana sjednica Predsjedništva Saveza 
opština i gradova Republike Srpske 
 
Ministarstvo uprave i lokalne  samouprave 
će podržati inicijativu Saveza opština i 
gradova Republike Srpske  da se pri 
Narodnoj skupštini formira novi odbor za 
lokalnu samoupravu  rekao je ministar   
Zoran Lipovac koji je u Prijedoru 
prisustvovao  33. redovnoj sjednici 
Predsjedništva Saveza opština i gradova 
RS. 
        „ Inicijativu pokreće Savez , kako bi 
se formirao odbor koji bi razmatrao pitanje 
lokalne samouprave i teritorijalne 
organizacije , a što je do sada rađeno u 
okviru odbora za politički sistem, a u 
svjetlu budućih ustavnih promjena i što će 
naglasiti veći značaj lokalne samouprave“ 
kazao je Lipovac. 
 

 
          
Predsjednik Saveza opština i gradova RS  
Radomir Kezunović  je istakao da ova 
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asocijacija lokalne vlasti ima privilegiju da 
ima značajnu podršku  resornog 
minsitarstva i da je izrasla u instituciju koja 
je uvažavana ne samo u RS već i šire kad 
je riječ o evropskim integracijama. 
            „ Ono što posebno ističem je naša 
inicijativa pokrenuta na današnjoj sjednici  
za promjenom aktuelne prakse izdavanja 
saglasnosti za kreditna zaduženja lokalnim 
zajednicama“ kazao je Kezunović i dodao 
da aktuelna praksa dozvoljava pojedinim 
opštinama zaduženja i preko 25 odsto 
vrijednosti budžeta, dok druge opštine tu 
saglasnost nikako ne mogu dobiti. 
           Kezunović je dodao i da je pored 
niza aktuelnih pitanja, na sjednica 
Predsjedništva Saveza dogovoreno i da se 
krajem novembra mjeseca održi izborna 
skupština Saveza na kojoj bi se obilježila i 
10. godišnjica njegovog  postojanja i rada .  
  
 
Već treću godinu suficit u poslovanju 
 
Već treću godinu za redom opština 
Prijedor u svom poslovanju  ostvaruje 
suficit koji za 2007. godinu iznosi  
2.869.509 KM, podaci su iz Izvještaja o 
izvršenju budžeta za prošlu godinu koji su 
na 44. sjednici usvojili odbornici Skupštine 
opštine  
      „ Izvještaj je usvojen bez primjedbi što 
bi trebalo da znači da je poslovanje bilo 
dobro, što je izvještaj i pokazao , ali i da su 
odbornici shvatili da nije vrijeme 
politizaranja, već usvajanja još jednog 
izvještaja koji prikazuje   još jednu godinu 
dobrog i uspješnog rada“ kazala je Biljana 
Malbašić načelnik opštinskog  Odjeljenja 
za finansije.  
    Ona je potvrdila i da su izvorni prihodi  
za 2007. godinu planirani u iznosu 
29.443.892 KM,  te da je ostvaren iznos od 
26.574.383 KM. 
   „ Ostvaren  je suficit  od gotovo tri 
miliona KM, uz redovno servisiranje svih 
naših obaveza  i ulaganja značajnih 
sredstava za infrastrukturne projekte, pored 
namjenski usmjerenih kreditnih sredstava“ 
rekla je Malbašićeva dodajući da će suficit 

biti raspoređen za razvojne projekte, ali i 
finansiranje obaveza opštinske 
administracije . 
            Iako se pred odbornicima juče 
našao  i dugo očekivani dokument 
omladinske politike opštine Prijedor za 
period 2008-2012 godine, ali zbog 
nedostatka dogovora o tome da li će 
izvjestilac biti nadležno opštinsko 
odjeljenje, Omladinski savjet opštine ili 
skupštinska komisija za mlade, ova tačka 
je skinuta sa dnevnog reda. 
 
Načelnik opštine primio patuljke  
 
Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić 
primio je juče učenike Osnovne škole „ 
Desanka Maksimović“ koji su Prijedor 
predstavljali na nedavno održanom 
Dječijem karnevalu u Banja Luci. 
  „ Grupa od deset  učenika uspješno je 
predstavljala našu opštinu  na ovom 
karnevalu što nam je potvrdilo veliko 
interesovanje i odobravanje publike tokom 
šetnje ulicama Banja Luke“ rekla je 
direktor ove škole Borislava Tokić. 
 

 
     
Ona je dodala da učenicima mnogo znači 
što je njihov trud i zalaganje oko 
pripremanja za učešće na karnevalu 
pohvalio i načelnik opštine Prijedor, ako i 
njevogo obećanje da će ih u sličnim 
aktivnostima i dalje podržavati. 
      Grupu Prijedorčana činili su mališani 
uzrasta od najmlađih pa do učenika 
sedmog razreda, a na karnevalu su se 
predstavili u maštovitim kostimima iz 
bajke „ Snežana i sedam patuljaka“. 
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Veliki interes za školovanje stolara  
 
U odnosu na prošlu školsku godinu, kada 
je  u Mašinskoj školi propao plan upisa  
učenika za smjer drvoprerađivača, ove 
godine  zahvaljujući aktivnostima opštine 
na promjeni upisne politike i školovanje 
učenika za proizvodna zanimanja, te 
medijskoj kampanji  imamo čak 44 
učenika koja su konkurisala za školovanje 
u okviru planiranog jedno odjeljenja 
tehničara finalne obrade drveta, potvrdio je 
Nikica Došen , predsjednik Aktiva 
direktora srednjih škola. 
     On je na jučerašnjoj sjednici Aktiva 
istakao da  je u  novonastaloj  situaciji kada 
je  Ministarstvo  prosvjete odobrilo upis 
jednog odjeljenja sa 24 učenika  ,  potrebno 
ovu aktivnost dovesti do kraja. 
     „ O tome da li će svi prijavljeni učenici 
početi školovanje za zanimanje tehničar 
finalne obrade drveta odlučiće dalje 
aktivnosti lokalne zajednice, koja ima 
interes za školuje ovaj kadar, a konačni sud 
o tome će dati resorno ministarstvo“ kazao 
je Došen dodajući da je i školama u 
interesu da školuju učenike koji će kasnije 
biti u prilici da nastave školovanje, ali i da 
dobiju zaposlenje. 
           Stručni saradnik za obrazovanje u  
Administrativnoj službi opštine  Prijedor 
Olivera Rosić rekla je da će lokalna 
zajednica, koja je opredijeljena da 
podržava školovanje kadrova koji 
nedostaju privredi, uputiti Ministarstvu 
prosvjete i kulture Republike Srpske 
inicijativu za prijem svih učenika, odnosno 
otvaranje još jednog odjeljenja drvnih 
tehničara. 
          „U preduzećima okupljenim u 
Klaster drvoprerađivača "Drvo PD" iz 
Prijedora u narednom periodu biće 
investirano oko 20 miliona KM, zbog čega 
najviše i insistiramo na upisu još jednog 
odjeljenja tehničara finalne obrade drveta“   
rekao je  predsjednik Upravnog odbora 
ovog klastera Ratko Macanović, na čiju je 
inicijativu i pokrenuta aktivnost promjene 
plana upisa i otvaranja odjeljenja 

drvoprerađivača. 
       "Drvoprerađivačima prijedorske regije 
trenutno je potrebno 150 školovanih  
tehničara finalne obrade drveta ,a to je 
kadar koji se u prijedorskim školama nije 
školovao pune 22 godine" naglasio  je 
Macanović. 
      On je istakao  da su drvoprerađivači uz 
pomoć njemačke organizacije "GTZ" 
investirali 107.500 KM u adaptaciju i 
opremanje prostora za praktičnu nastavu, 
te naglasio da su spremni i kadrovski 
pomoći Mašinskoj školi u organizaciji 
nastave. 
     "Mašinska škola je spremna da primi 
sve prijavljene učenike za ovo zanimanje, 
obezbijeđena je namjenska radionica u 
preduzeću`Javor` , kao i adekvatan 
nastavni kadar tehničke struke za 
kvalitetan rad sa  učenicima ove struke “ 
dodao je Zdravko Kovačević, direktor 
Mašinske škole.Bilo kako bilo, na potezu 
je Ministarstvo prosvjete, kome je Klaster„ 
Drvo-PD“ već uputio zahtjev za 
otvaranjem još jednog odjeljenja,a prema 
najavama ovu inicijativu bi trebala da 
podrži i lokalna vlast. 
 
Počinje akcija „ Uredi svoj vrt“ 
 
U cilju ljepšeg izgleda grada i okoline, 
Administrativna služba opštine Prijedor je  
i ove godine pokrenula  akciju „ Uredi svoj 
vrt“ . 
      „ Cilj akcije je da se propagira  
uređenje životnog i radnog postora u gradu 
i prigradskim naseljima , te buđenje svijesti 
stanovnika grada i okoline za stvaranje 
navika o uređenju svog životnog prostora“ 
rekla je  ekološki  inspektor Opštinske 
administrativne službe Prijedor Snježane 
Vranješ . 
     Prema njenim riječima,  kao i ranijih 
godina raspisan je konkurs koji će biti 
otvoren do 30.juna , do kada bi trebale da 
pristignu  prijave svih zainteresovanih  za 
učešće u ovoj akciji. Komisija formirana 
od strane nadležnog opštinskog odjeljenja 
vršiće izbor najljepših dvorišta i balkona, 
kao i školskih dvorišta, po prijavama 
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zainteresovanih građana i škola, a prema 
kriterijumima koje će utvrditi komisija. 
          „Prethodne akcije su pokazale veliku 
zainteresovanost  kako gradskog, tako i 
seoskog stanovništva, pa  je akcija 
proširena i na okolna područja kako bi svi 
imali mogućnost da pokažu koliko se 
staraju o uređenju svoje okoline, a novina 
je da će ove godine vršiti izbor i 
najuređenijeg prostora oko stambenih 
zgrada „  istakla je Vranješeva . 
        Ona je dodala da se i ove godine 
očekuje značajan broj zainteresovanih , tim 
prije što su za prva tri  mjesta , odnosno za 
najvrednije ruke i za ljepotu koju daju 
gradu u  sve tri kategorije,  predviđene i 
novčane nagrade te robna nagrada za 
najuređeniji prostor oko stambene zgrade. 
   
 
 Otvorena turistička sezona 
 
Predstavljanjem turističke i gastro ponude, 
te bogatim kulturno-zabavnim programom, 
u Prijedoru  preksinoć je  zvanično 
otvorena turističko-ugostiteljska ljetna  
sezona.Manifestaciju, koju su organizovali 
Udruženje ugostitelja "Horeka - Pd" i 
Turistička organizacija, otvorio je načelnik 
opštine Marko Pavić, koji je rekao da je  
ovaj grad  prepoznao mogućnosti koje 
turizam pruža jednoj opštini, ističući da su 
prirodna bogatstva kao što su planina  
Kozara i rijeka Sane,  te kulturno-istorijsko 
naslijeđe Potkozarja  i ljubazni domaćini 
preduslovi za razvoj turizma. 
      "Zato podržavamo nastojanja 
organizatora  ovakve manifestacije jer 
smatramo  da   turizam, kao privredna 
djelatnost,našoj lokalnoj zajednici u 
budućnosti  može da donese  značajan 
prihod",rekao je Pavić.  
              U parku  u Starom  gradu  svoju 
ponudu predstavilo je dvadesetak  izlagača, 
među kojima su sedam ugostiteljskih  
objekata, nekoliko lovačkih  udruženja, 
Nacionalni park "Kozara", putničke 
agencije, radionice suvenira, te strukovna 
udruženja i udruženja nacionalnih manjina. 

          U cjelovečernjem programu za 
mnogobrojne Prijedorčane koji su 
prisustvovali ovoj manifestaciji , upriličena 
je degustacija specijaliteta domaće  kuhinje 
, prezentacija mogućnosti turizma opštine 
Prijedor,  te zanimljivo  takmičenje 
konobara u brzini i spretnosti posluživanja 
gostiju. U muzičkom dijelu programa 
učestvovali su mališani Plesnog kluba „ 
City jazz“,  članovi folklornih  sekcija 
kulturno-umjetničkih društava  „ Osman 
DŽafić“ i „ Kozara“ iz Donje LJubije, te 
izvorna  grupa KUD „ Omarska“. 
Otvaranje turističke sezone u Prijedoru 
upotpunio je koncert grupe "Legende“, koji 
su i pred malim brojem gledalaca, jer je 
istovremeno igrana utakmica finala 
Evropskog prvenstva u fudbalu, pokazali 
da su majstori svog zanata. 
 
Ljetnja škola glume  
 
Mladi prijedorski glumac Dean Batoz 
pokrenuo je  „Ljetnu školu glume“, za koju 
postoji veliko interesovanje pogotovo 
mladih Prijedorčana, te je preksinoć 
organizovana audicija. 
       „Na audiciju se prijavilo 50  
zainteresovanih kandidata, od kojih je 
izabrano 17 i to uglavnom od 15-25  
godina starosti“ rekao je Batoz i dodao da 
je zanimljivo da su gotovo svi prijavljeni i 
izabrani kandidati žene. 
        .On je naveo da će „Ljetna škola 
glume“ trajati dva i po mjeseca, a časovi će 
biti organizovani svakim radnim danom u 
prostorijama Pozorišta Prijedor, te svi koji 
budu pohađali ovu školu morati da izdvoje 
20KM mjesečno. 
         „ Planirano je da na kraju polaznici 
pripreme predstavu, a o tome koja je 
predstava , kakvog žanra  zavisiće od 
afiniteta koji ispolje kandidati  tokom 
trajanja Ljetne škole glume“ dodao je 
Batoz. 
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